
 
 

27. marts 2014 

 

I medfør af § 37, stk. 1 i Forretningsorden for Inatsisartut skal jeg hermed fremsende følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut:  

 

1. Hvor mange fiskerilicenser til torsk er givet til fiskeriaktører siden sidste 

regeringsskifte? 

2. Hvilke initiativer er igangsat i forhold til de lukkede fiskeanlæg i byer og bygder? 

3. Har Naalakkersuisut planer om forhøjelse af torskekvoter på baggrund af torskens 

gradvise tilbagevenden? 

(Saxtorph Didriksen, Siumut) 

 

Begrundelse: 

Det er almen viden at fiskeriloven blev implementeret i 2011, og vi ved også at det herefter blev 

rigtig svært at give kvoter til torsk. Endog med det resultat, at hvis man ikke tidligere har indhandlet 

torsk kunne man ikke få tildelt kvote. Og en af de ting vi tilbagenvendene har hørt om, er 

problemerne med hensyn til indhandlingsmulighederne for de kystnære fiskeri, derfor er det også 

ønskeligt at vide, om man har igangsat initiativer med henblik på at forbedre 

indhandlingsmulighederne langs kysten.  

 

Det er tænkeligt, at det ville være mere motiverende at finansiere udviklingen af 

indhandlingsstederne, hvis kvoterne var større, f.eks. kunne man øge produktionen ved brug af 

stilladser til fisk, salte fisk og sågar sælge fiskens lever og rogn. 

Man bør gøre det attraktivt at finansiere i fiskeriindustrien. 

 

Jeg ønsker, at mine spørgsmål besvares indenfor 10 arbejdsdage. 

 

 


